
Hørings	af	Restaurations-	og	Nattelivsplan	2021	
	
Flot	vision:	”Respektér	din	nabo”,		overskriften	i	udkastet	til	2021	opdatering	af	
Restaurations-	og	Nattelivsplan.			Men,	effektive	midler	for	at	opnå	målet	savnes.				
	
Beboernes	helbred	står	på	spil	når	visionen	ikke	kan	føres	ud	i	livet.		Flere	og	flere	
studier	påviser,	at	støj	påvirker	helbredet!		Jf.	WHO	(World	Health	Organization)	viser	
tilgængelige	vurderinger,	at	støj	i	miljøet	udgør	den	næsthøjeste	helbredsrisiko	efter	
luftforurening		(s.	22,	Environmental	Noise	Guidelines	for	the	European	Region,	2018).	
	
Hvilke	effektive	midler	kan	befordre,	at	opnå	målet?		Analogien	Soundboksens	
medstifter	og	CEO,	Jesper	Theil	Thomsen	fremhæver	ang.	hastighedsbegrænsninger	på	
vejene	rammer	plet:		Bare	fordi	biler	kan	køre	140	km/time,	er	det	ikke	ensbetydende	
med,	at	man	skal	gøre	det.		Opdragelse.	Tilvænning.		Lovgivning.	Tre	vigtige	
’ingredienser’,	der	tilsammen	bidrager	til,	at	vi	–	stort	set	–	overholder	
fartbegrænsninger.	Der	lovgives	om	disse.		Dette	er	ikke	tilfældet	for	’fritidsstøj’.		Her	
gælder	kun	retningslinjer.	Retningslinjer	der	hverken	respekteres	eller	håndhæves	
adækvat.		Venlig,	hyggelig	dialog,	der	er	blevet	forsøgt	i	årsvis,	har	ikke	været	
tilstrækkeligt	til	at	opnå	den	nødvendige	adfærdsændring	i	det	offentlige	rum.		
	
Nuværende	miljølovgivning	vedr.	støj	i	nærhed	af	boliger	angår	kun	industriel		støj	og	er	
fra	1984.		Indtil	miljølovgivningen	opdateres	til	nuværende	standarder	og	inkluderer	
også	’fritidsstøj’,		benyt	den	allerede	eksisterende	lovhjemmel	i	Ordensbekendtgørelsen	
(BEK	nr.	511:		§§	3,	8,	14	stk.	2,	og	§16).		Kommunen	kan	og	bør	kæmpe	for	hurtigt	
godkendelse	af	den	længe	efterlyste	kommunale	ordenskorps,	der	har	hjemmel	til	
at	håndhæve	lovgivning!		Samtidigt,	skal	der	budgetteres	tilstrækkelige	midler	til	
ansættelse	af	det	antal	medarbejdere	der	skal	til	for	at	opnå	effektiv	håndhævelse	i	hele	
byen	–	parker	såvel	som	Indre	By.		Ved	konsekvent	håndhævelse	af	allerede	
eksisterende	lov,	kan	man	indenfor	en	kort	periode,	allerede	nu	ændre	
kulturadfærdsmønstret.	Problemet	med	støj	i	det	offentlige	rum	har	stået	på	alt	for	
længe	(se	vedhæftede	artikel	fra	Berlingske	debat	i	2007:		’Bondams	ørepropper’).		Og	det	er	kun	
blevet	værre!	
	
Ønsket	er,	at	København	for	alvor	bliver	en	by	for	alle.		En	by	der	rummer	alle	aldre,	
beboere,	gæster,	samt	turister.		Man	kan	–	trods	alt	(!)	–	sagtens	hygge	sig	og	feste	i	det	
offentlige	rum	uden	at	udgøre	en	utålelig,	helbredsfarlig	gene	for	sine	medmennesker.			
	
	
	
	
	


